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سیاست نظام این است که فوت طبیعی است| نیروهای امنیتی حساس بودند که دنبال شهیدسازی از این مساله هستید|

موضوع کالبدشکافی با خانواده مطرح نشد.

محسن هاشمی رفسنجانی در یک برنامه اینترنتی؛ 

محسن هاشمی رفسنجانی در یک برنامه اینترنتی درباره مرگ پدرش ناگفته هایی را بیان کرد.

به گزارش اسپادانا خبر، او در گفت و گو با برنامه پاراگراف گفت:

یکی از ایرادهای اساسی این است که تیم حفاظت ایشان تیم حفاظت درجه یک است و همیشه باید آمبولانس با تجهیزات کامل
 ایشان چون.همراه تیم باشد

همیشه هفتهای یکی دو بار شنا میکردند و از زمان ریاست جمهوریشان هم این مساله بود و از قدیم
پزشکان گفته بودند که حتماً باید به خاطر درد کمر شنا کنند و ورزش مورد علاقه و لازم برای ایشان شنا بود. در ابتدا استخر در

معمولاً رسم بر این بود که محافظین داخل استخر نمیرفتند در زمانی که  .خود ریاستجمهوری و در زیرزمین کاخ سفید بود
ایشان تنها شنا میکردند ولی پشت در حضور داشتند. در این استخر هم اینجوری بود و ایشان وقتی به استخر می رفتند

محافظین نمیرفتند. نکته دوم این بود که این تنها جایی است که ایشان تنها بودند یعنی میتوان گفت هیچ جای دیگری آیتاالله
هاشمی تنها نیستند و اینجا تنها هستند. این هم نکته دوم است. ما در تمام رسیدگیهایی که انجام شده هنوز نمیتوانیم بگوییم

که نه دلیلی بر کشته شدن ایشان داریم و نه دلیلی بر عدم کشته شدن ایشان داریم یعنی خودمان هم در وسط هوا و زمین
قرار داریم. لذا نمیتوانیم با استدلال قوی بگوییم که ایشان توسط یک گروهی کشته شدند یا توسط گروهی کشته نشدند. هر
وقت از من سؤال کردند من به ضرس قاطع اینگونه پاسخ دادم. وقتی من به آنجا [بیمارستان] رسیدم دکترها بالا سر ایشان

بودند و داشتند عملیات احیا را انجام میدادند. دکترهای بیمارستان هم حضور داشتند و دکترهای دیگری هم خودشان را رسانده
بودند.

او ادامه داد:

فوراً با احسان و علی- پسرهای من- ساعت 6:30 به بیمارستان شهدای تجریش بخش اورژانس رسیدم. ابوی را روی تخت
احیا خوابانده و سعی به فعال کردن قلب داشتند. دکتر در حال احیا میگفت که ایشان موقعی که رسید تقریباً هیچ نبضی و

علائم حیاتی نداشته است که این لغت «تقریباً» لغت مشکوکی است. از من اجازه گرفتند و به من گفتند ما میخواهیم عملیات
احیا را به پایان برسانیم و تا من اجازه نمیدادم عملیات احیا را ادامه میدادند.

هاشمی ادامه داد:

 سیاست بر این بود که هم از ایشان تجلیل شود و هم در شأن ایشان نظام برگزار کند. اولین جلسه پزشکی که برای ایشان
گرفته شد در وزارت بهداشت برگزار شد. دور هم جمع شدند و پرونده پزشکی ایشان را آوردند و بررسی اجمالی کردند و

پزشکانی هم که به ایشان نزدیک بودند از جمله آقای دکتر طباطبایی و آقای دکتر باقر لاریجانی هم در آن جلسه بودند. کسانی
هم که ایشان از زمانی که مشکلات پزشکی داشتند به آنها سر میزدند از جمله آقای دکتر میلانی هم آمدند و یک مصاحبهای هم
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انجام شد و شب تلویزیون مصاحبه را پخش کرد و مشخص شد که سیاست نظام و حاکمیت این است که این فوت طبیعی
است و هنوز هم این سیاست ادامه دارد. باید تصمیماتی گرفته میشد. یکی از مواردی که گفته میشود این است که خانواده

اجازه کالبدشکافی نداده است در صورتی که اصلاً این موضوع نه با ما مطرح شد و نه ما درخواستی کردیم. برخورد اینگونه
بود که از نظر نظام و امنیت کشور این یک فوت ناگهانی بوده است حتی آن زمان تصاویری را هم از تلویزیون نشان دادند

مثلاً فلان شخصیت فرهنگی یکدفعه پشت تریبون ایست قلبی میکند چون در این صورت خب، مسائل فوت پیچیده میشود.

او گفت:

معمولاً حمله قلبی مسالهای است که اگر شما زود به بیمار برسید و یا قرص زیرزبانی استفاده کنید که البته ایشان قرص
زیرزبانی استفاده نمیکردند [قابل رسیدگی است]. معمولاً آموزش هم میدهند که در صورت وقوع حمله قلبی باید چه
کارهایی انجام دهید. از جمله تیم پزشکی همراه و محافظان باید معمولاً آموزشهای وقوع حمله قلبی را آموزش دیده

اینها می گفتند به دلیل نبود تیم پزشکی در اطراف ایشان با ماشین سپاه و تیم حفاظت به بیمارستان منتقل شدند..باشند

هاشمی گفت:

بعد از فوت تا امروز [یعنی 28 دیماه] حتی به محل فوت نرفتند و انگشتنگاری و بازبینی فیلمهای موجود باغ و اطراف
من خودم رفتم و مسئولی آنجا بود که میگفت من نمیتوانم فیلمها را برگردانم.استخر نشده و حتی نگذاشتند که ما هم ببینیم

که شما آنها را ببینید. بالاخره در هر صورت این پرونده در شورای امنیت باز شد و آقای سیفاللهی هم من چندین جلسه با
ایشان داشتم خیلی دقیق و با علاقه موضوع را دنبال میکردند و همیشه ما را دعوت میکردند و گزارشات را ارائه میکردند و
ما هم استدلالهایمان را مطرح میکردیم. در جلسات گاهی نیروهای امنیتی حضور داشتند و روی این مساله حساس بودند که
شما چرا دنبال شهیدسازی از این مساله هستید در صورتی که این یک فوت طبیعی بوده است و به نظر میآید این حساسیتی

که شما به خرج میدهید صحیح نیست و چیزی جز تضعیف نظام را به دنبال نخواهد داشت و باید قبول کنید که این یک فوت
طبیعی است و برای یک فرد هشتادساله پیش میآید. بیماری قند هم داشتند و قبلاً هم موارد قلبی داشتند که حتی یک بار هم

آنژیو کردند و اینجور صحبتها و میگفتند شما خیلی موضوع را پیچیده میکنید
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